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Protokół Nr XLV/16/2021 
z XLV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek VIII kadencji, która odbyła się w dniu 29 grudnia 
2021 roku w Urzędzie Gminy i Miasta Szadek, godz. 10:00. 

 
 

Obecni Radni (lista obecności w załączeniu): 

1. Ogińska Janina – Przewodnicząca Rady 

2. Sadza Emilian – Wiceprzewodniczący Rady  

3. Kałużka Mirosław – Wiceprzewodniczący Rady  

4. Durka Krzysztof 

5. Lubiszewski Sylwester 

6. Jaruga Mirosław 

7. Król Bogdan 

8. Rudecki Robert 

9. Bralczyk Stanisław 

10. Mąkosa Leszek 

11. Mielczarek Tomasz 

12. Subczyńska Alicja 

13. Szwedzki Józef 

14. Sagan Tomasz 

15. Golik Dorota 

 
Spoza Rady obecni byli: 

1. Artur Ławniczak – Burmistrz Gminy i Miasta Szadek  

1. Małgorzata Mysur – Sekretarz Gminy i Miasta Szadek.  

 

Planowane tematy: 

      1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Sprawy różne. 

4. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

i Miasta Szadek. 

5. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o projekcie uchwały budżetowej Gminy i Miasta Szadek na 

2022 rok oraz możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy i Miasta Szadek w 2022 roku. 

6. Przyjęcie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Szadek na lata 2022-2032. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na lata 2022-

2032 wraz z autopoprawką. 

8. Przyjęcie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy i Miasta Szadek na rok 2022. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy i Miasta Szadek na rok 2022 wraz z autopoprawką.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Gminy i Miasta Szadek. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na lata 2021-

2031. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2021.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego 

– Zakładu Gospodarki Komunalnej w Szadku.  
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14. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2021. 

15. Zamkniecie obrad XLV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek. 

 

Pkt 1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności.   

Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Szadek Janina Ogińska - otworzyła obrady XLV Nadzwyczajnej Sesji VIII 

Kadencji Rady Gminy i Miasta Szadek. Następnie poprzez system do głosowania zweryfikowano obecność radnych 

oraz potwierdzono prawomocność obrad.  W sesji brali udział wszyscy Radni.  

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 

W drodze głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Pkt 3. Sprawy różne. 

Radny p. M. Jaruga zapytał co ze sprawa pisma pracowników urzędu odnośnie podwyżek wynagrodzeń. Czy 

będzie odpowiedź, czy będzie to rozpatrywane w połowie stycznia?  

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że Pan Burmistrz przekazał, iż o sprawie podwyżek dla pracowników będzie 

można rozmawiać w połowie stycznia.  

 

Pkt 4. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy i Miasta Szadek.  

Przewodnicząca Rady odczytała uchwałę V/298/2021 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 23.12.2021 

r. pozytywnie opiniującą projekt uchwały o WPF Gminy i Miasta Szadek.  

Pkt 5. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o projekcie uchwały budżetowej Gminy i Miasta 

Szadek na 2022 rok oraz możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy i Miasta Szadek 

w 2022 roku. 

Przewodnicząca Rady odczytała uchwałę V/299/2021 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lodzi z dnia 23.12.2021 

r. pozytywnie opiniująca projekt uchwały budżetowej Gminy i Miasta sZade4k na 2022 r. oraz możliwości 

sfinasowania planowanego deficytu budżetu Gminy i Miasta Szadek w 2022 r.  

Pkt 6. Przyjęcie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Szadek na lata 2022-2032. 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad autopoprawką do projektu uchwały. Przedstawiła jego 

wyniki:  

- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Autopoprawka została podjęta jednogłośnie.  

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na 

lata 2022-2032 wraz z autopoprawką. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad uchwaleniem WPF na lata 2022-2032. 

Przedstawiła wyniki glosowania:  

- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
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Pkt 8. Przyjęcie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy i Miasta Szadek 

na rok 2022.  

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad autopoprawką do projektu uchwały. Przedstawiła jego 

wyniki:  

- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie.  

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy i Miasta Szadek na rok 2022 wraz z 

autopoprawką. 

Radny p. Mielczarek zabrał głos w sprawie budżetu na 2022 r., w zakresie założeń budżetu, dużego projektu 

związanego z Polskim Ładem. Jak zaznaczył Radny, podczas omawiania projektu na komisji, ze strony Pana 

Burmistrza usłyszeliśmy, że wiele dróg, jak odkreślił Radny będzie odnosić się do ulic na osiedlu – będzie robionych, 

nie tylko dywanik, ale i chodniki. Zdaniem Radnego, taka informacja powinna wypłynąć szerzej do mieszkańców. 

Radny Mielczarek podkreślił, że trzyma kciuki za powodzenie dużego projektu, który dotyczy wielu dróg. Następnie 

p. Mielczarek zwrócił uwagę, że w budżecie nie ma śladu wsparcia finansowego na dalszy remont stadionu. 

Aczkolwiek, również w tym temacie Pan Burmistrz obiecał, że będą czynione starania o środki zewnętrzne, i że 

remont będzie kontynuowany. Kolejna sprawa, która budzi niepokój, jak dodał p. Mielczarek - ciągnie się już kilka 

lat – to kwestia rehabilitacji w ośrodku zdrowia. Sprawa budynku, pomieszczeń na rehabilitację. W budżecie 

zwiększone są środki o 15 tys. W żaden sposób nie współgra to,  z tym, co należałoby z tą rehabilitacją zrobić. Ale 

i tu, jak podkreślił Radny, Pan Burmistrz na komisji obiecał, że będzie starał się o dodatkowe środki z Urzędu 

Marszałkowskiego. Ponadto mówił, że rehabilitacja miałaby powstać w oddzielnym budynku przy ul. Widawskiej. 

Oczywiście trzymamy kciuki, aby to się udało. Radny podkreślił, że generalnie 90% ciężaru gatunkowego 

przelewamy na drogi, niejako zapominając o zdrowiu naszych mieszkańców. A jednak rehabilitacja, którą mamy na 

swoim terenie jest ogromnym udogodnieniem dla naszych mieszkańców, szczególnie tych starszych, którzy nie 

mają jak dostać się do Zduńskiej Woli. Korzystając z okazji Radny skierował słowa podziękowania pracownikom 

rehabilitacji, którzy wykazują się ogromnym zaangażowaniem, pomimo warunków w jakich pracują. Radny 

wspomniał, że na komisji poruszono także sprawę braku dofinasowania dla MPK, likwidacji  połączenie 

komunikacyjnego Warta – Boczki – Sikucin. W tej sprawie Pan Burmistrz poinformował, że będzie połączenie PKS 

Sieradz. Następnie p. Mielczarek poruszył sprawę podwyżki uposażenia dla Pana Burmistrza, podejmowanego 

uchwałą. Radny podkreślił, że jest za podniesieniem pensji. Propozycja ujęta w uchwale jest najniższa z możliwych, 

jakie przewidują przepisy. Radny zaznaczył, że praca, decyzje Pana Burmistrza obarczone są ogromną 

odpowiedzialnością, skutkują nie tylko na jeden rok, ale na kilka lat. Skutki decyzji będą odczuwane zarówno te 

pozytywne jak i miejmy nadzieję w tym negatywnym znaczeniu za 10, 15 lat. Ponieważ pewne inwestycje, sa 

zadaniami wieloletnimi na dwie dekady. Dlatego, co zawsze podkreślał Radny, uposażenie Pana Burmistrza 

powinno być zdecydowanie wyższe. Radny wspomniał, że przy tym temacie pojawiła się kwestia uposażenia 

pozostałych urzędników. Pan Mielczarek podkreślił, że jego zdaniem to nie jest problem dla Pana Burmistrza. To 

jest po prostu podjęcie pewnych decyzji. Radny zaznaczył, że należy wziąć pod uwagę, że wszyscy razem z nim 

włącznie – walczą od drogi. I jest to po części kosztem pracowników urzędu. Ponieważ kwoty na inwestycje 

obciążają niejako całe utrzymanie urzędu. Rada te kwoty desygnuje z budżetu gminy. Czyli jak na utrzymanie 

urzędu wydamy mniej to więcej zostanie na drogi. Tak to działa mniej więcej. Jest to trudna sytuacja, zwłaszcza, 

że są pracownicy, którzy w tej gminie spędzili całe życie, niedługo będą odchodzili na emerytury. I nie może tak 

być, że przez całe życie pracują na pograniczu minimalnej płacy, bądź trochę wyżej.   
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Droga drogą, rów rowem, ale są jeszcze ludzie. Radny dodał, że przed Panem Burmistrzem trudna decyzja, także 

skutkująca na przyszłość, jednakże trzyma kciuki by udało się znaleźć rozwiązanie, które będzie satysfakcjonowała 

wszystkich. Radny zaznaczył również, że w przyszłości trzeba będzie zmierzyć się w końcu z tematem warunków 

pracy urzędników, czy pracowników opieki społecznej.  

Przewodnicząca Rady odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy, podkreśliła, ze zgadza się z jego pewnymi 

uwagami. Natomiast jeżeli chodzi o drogi, modernizacje dróg, to na wszystkie, które powstały na naszym terenie 

aktywnie pozyskiwano dofinasowania. Niezależnie czy chodzi o drogę, czy ulice. Faktem jest, że właśnie na drogi 

kładziony jest duży naciek. Ale wynika to z tego, że przez 30 lat w tej kwestii było wielkie zaniedbanie. Zmieniły się 

warunki ekonomiczne, społeczne, zarówno w mieście, jak na wsi. Teraz nie ma na wsi domu, by któryś z 

domowników nie jeździł do pracy, ponieważ z samego gospodarstwa nie da się utrzymać rodziny. Pani 

Przewodnicząca dodała, iż jest przekonana, ze Pan Burmistrz będzie starał się o pozyskanie dofinansowania do 

rehabilitacji czy innych zadań. Dotychczas dzięki staraniom burmistrza pozyskano bardzo dużo środków. Pieniądze 

te zostały prawidłowo zużytkowane. W kwestii rehabilitacji nie ma wątpliwości, że potrzebne jest wiece miejsca, 

nowe pomieszczenia, by zapewnić lepszy komfort dla przeprowadzanych zabiegów. Przewodnicząca Rady 

zaznaczyła, ze nie zgadza się natomiast z wypowiedzią, że przez drogi, pracownicy urzędu nie dostawali podwyżek. 

Co do projektu budżetu, Przewodnicząca Rady podkreśliła, że jest bardzo wyważony, uwzględnia możliwości 

finansowego naszego samorządu. Musimy podpierać się kredytami, bo dochody gminy wobec zmian będą coraz 

mniejsze. Tegoroczny budżet, inwestycje zaplanowane udało się zrealizować. Ponad 5 mln zł to bardzo dużo jak 

na nasza gminę. Udało się dzięki zapobiegliwości, staraniom burmistrza, pracowników. W temacie boiska, 

Przewodnicząca Rady wspomniała, że modernizacja obiektu przez tyle lat była odpychana. Za tego burmistrza 

zaczęto generalny remont. I na pewno zostanie dokończony.  

Radny T. Mielczarek wyjaśnił, że w swojej wypowiedzi zwrócił uwagę na pewne elementy, których nie ma w 

budżecie, a o których rozmawiano. I, że sam również walczy o drogi. Nie wypiera się tego. Nie skrytykował także 

w wypowiedzi Pana Burmistrza. Zwrócił jedynie uwagę, na połączenie, które w pewnym sensie występuje między 

inwestycjami drogowymi a wynagrodzeniami pracowników. Stąd prośba by nie zmieniać kontekstu wypowiedzi. 

Radny podkreślił, że ma prawo do analizy budżetu, do wyrażania swojego zdania, zadawania pytań. Nie może być 

tak,  że radni zamknięci w swoim gronie na komisji dyskutują a jak przychodzi sesja mieszkańcy o niczym nie 

wiedzą. Dlatego przekazał informacje społeczności.  

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że tak to zabrzmiało, przez drogi pracownicy nie mają podwyżek, drogi są 

wszystkiemu winne. A tak nie jest. Ponadto p. Ogińska podkreśliła, że sama  pozytywnie ocenia pracę pracowników, 

pracę Rady, pani sekretarz. Pana Burmistrza.  

Wiceprzewodniczący Radu p. Kałużka odnosząc się do sprawy podwyżek dla pracowników, poinformował, że 

ustalone zostało, iż w styczniu będzie dyskusja w tym temacie. Wspólnie z Panem Burmistrzem podjęto decyzje o 

przełożeniu tego na styczeń. Natomiast wypowiedź Radnego Mielczarka wygląda tak, jakby nie chciał robić dróg. 

Jest to trochę zdumiewające, ponieważ sam często poruszał temat nakładek na osiedlu. Pan Kałużka dodał, że na 

terenie gminy, są mieszkańcy, którzy jeszcze nigdy do swojego domu drogą asfaltową nie dojechali.   

Radny Mielczarek poprosił o wskazanie momentu, w którym powiedział, że nie należy robić dróg. Jeżeli już 

komentuje się czyjąś wypowiedź to należy być precyzyjnym. Nie można wyobrażać sobie co ktoś chciał powiedzieć, 

nadawać swoich interpretacji dla czyjejś wypowiedzi. Bo to doprowadzi do absurdu. Dlatego prośba do 

wiceprzewodniczącego by mówił o faktach a nie o swoich wyobrażeniach.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, że budżet jest najważniejszym wydarzeniem pracy samorządu, określa obszar pracy. 

Potrzeb jest bardzo dużo: drogowych, społecznych, inwestycyjnych. Przyjęta wspólnie niepisana zasada działa, 
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staramy się robić różne inwestycje na terenie całej gminy, w jakiejś kolejności - być może lepszej,  gorszej.  Ale 

jednak staramy się w różnych miejscowościach, te inwestycje realizować. To jest taką wartością naszej wspólnej 

pracy. Uwagi są czymś naturalnym. W chwili obecnej nic nie jest pewne. Patrząc na faktury, gdzie za gaz liczyliśmy, 

że miesięcznie będzie 1- 15 tys. – a otrzymaliśmy za listopad około 40 tys. zł. W grudniu będzie na pewno wyższy 

rachunek. To musimy pokryć z środków bieżących. Podobnie prąd. Pan Burmistrz zaznaczył, że wolałby dać środki 

ludziom, którzy pracują w szkole jako nauczyciele, jako obsługa. Oczywiście płace w administracji są takim 

najważniejszym punktem. Mieścimy się w tych widełkach, pośrodku, może nawet bardziej niżej niż pośrodku tych 

widełek procentowych. Dodatkowo zatrudniamy 3 pracowników gospodarczych. Wykonują wiele zadań 

potrzebnych. Inne gminy wszystko zlecają firmom zewnętrznym. To jest kwestia wyboru. Dziś wszyscy, każdy 

budżet domowy odczuwa wzrost kosztów. Staramy się popatrzeć w kontekście szerszym - pracownik gminy, innych 

jednostek również. By, jakieś środki przeznaczyć na zwiększenie nie tylko te ustawowe. o kupić. Przechodząc do 

budżetu Pan Burmistrz wyjaśnił, że nie ma w  nim wprowadzonej inwestycji z Polskiego Ładu. To jest 10 mln 280 

tys. -  tego nie ma jeszcze w budżecie. To to jest ogrom zadań. Na komisji może faktycznie tutaj nasi mieszkańcy 

tego nie wiedzą -  ustalaliśmy, że około piętnastego będziemy wiedzieli, czym dysponujemy. Trzeba się będzie 

posiłkować kredytem, żeby ten wkład własny mieć. Jednak warto, bo dofinansowanie jest na poziomie 95%. 

Rozmawialiśmy tez o naborze do Polskiego Ładu na drogi. Chcemy tych dróg zrobić też sporo. Praktycznie w 

każdym obszarze po określonym odcinku. Pan Burmistrz podkreślił, że zależy nam i na drogach,  na stadionie, 

żeby dalej kontynuować, rehabilitacji, ale i na wodzie,  kanalizacji. Prowadzone są prace nad programem 

dostępności, aby również warunki w samej gminie uległy poprawie. Nasze dzieci mają zapewnione najlepsze 

warunki do nauki w szkołach. Nigdy nie szczędziliśmy grosza na szkoły, na projekty związane ze szkołami. Pan 

Burmistrz poinformował, że w ramach Leadera szykowane jest kilka wniosków. Także na stadion przygotowywany 

jest wniosek do marszałkowa. Na pewno planujemy dalej korzystać z grantów sołeckich, środków z UM. Planujemy 

przystąpić do naboru na zakup samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych. Może nam się uda.  

Wiceprzewodniczący Rady p. Sadza odnosząc się do wypowiedzi Radnego Kałużki, wyraził danie, iż ten dokonał  

pewnej jednak nadinterpretacji, jeżeli chodzi o wypowiedź Radnego Mielczarka. Pan Mielczarek  powiedział,  drogi 

są ważne, dodał jeszcze kilka innych cennych punktów poza drogowych, które też w naszej gminie dobrze, żeby 

zafunkcjonowały. Jeżeli chodzi o budżet na 2022 rok, p. Sadza dodał., że będzie trzymać kciuki za pomyślną 

realizację chociaż w części zadań drogowych w mieście (ul. Prusinowska, ul. Bobownia). Radny Sadza ponownie 

przypomniał o oświetleniu przy kościele, które nadal nie funkcjonuje prawidłowo. Temat jest zgłaszany już kilka 

miesięcy.  

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia uchwały poprzez głosowanie. Poinformowała, że uchwałą ustala się 

dochody budżetu gminy na rok 2022 w kwocie 32 100 242,55 zł,  dochody bieżące 30 438 384, 55 zł, deficyt budżetu 

gminy w kwocie 1 mln zł. Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad uchwaleniem 

budżetu na 2022 r. Przedstawiła wyniki glosowania:  

- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Przewodnicząca Rady złożyła życzenia Panu Burmistrzowi – by zadania, założenia, jakie się w projekcie 

budżetowym znalazły, udało się wykonać chociaż na 90%.  

Pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Gminy i Miasta Szadek. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad uchwałą. Przedstawiła wyniki glosowania:  
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- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na 

lata 2021-2031. 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. Przedstawiła wyniki 

glosowania:  

- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

 

Pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2021.  

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad uchwałą. Przedstawiła wyniki glosowania:  

- za podjęciem: 15 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

 

Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 

budżetowego – Zakładu Gospodarki Komunalnej w Szadku.  

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały, przedstawiła wyniki 

glosowania:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 1 

 

Pkt 14. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2021. 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 15  

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

 

Przewodnicząca Rady podziękowała Panu Burmistrzowi, pracownikom, Radnym za współpracę w roku 2021. 

Złożyła także  życzenia z racji nadchodzącego Nowego Roku.  

Pkt 15. Zamkniecie obrad XLV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek. 

       Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia obrad  XLV Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek. 

 
 
Sesja została utrwalona nagraniem audio-wideo, dostępnym na stronie internetowej urzędu.  

 
 

Protokolant                                                                                                                   Przewodnicząca Rady  

E. Lubiszewska                                                                                                               Janina Ogińska 


